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Ανοιχτό το θέμα Σημίτη -Βάρφη
Ο κ. Σημίτης απορρίπτει ως αυτή τη στιγμή τις 
προσπάθειες του πρωθυπουργού να τον 
χρησιμοποιήσει και πάλι με τον ένα ή τον άλλο 
τρόπο ώστε να φανεί πως η παραίτηση και η 
οργισμένη επιστολή του τέως υπουργού 
Εθνικής Οικονομίας ήταν ένα απλό επεισόδιο 
στερούμενο πολιτικής σημασίας.

Ο κ. Σημίτης απέρριψε ήδη πρόταση του κ. 
Παπανδρέου να αναλάβει το υπουργείο 
Παιδείας (το οποίο ο πρωθυπουργός 
προσφέρει σε κάθε αποχωρούντα υπουργό 
Εθνικής Οικονομίας, βλέπε Λάζαρη και Αρσένη) 
και τώρα λέει όχι και στην πρόταση του 
πρωθυπουργού να πάει στη θέση του κ. Βάρφη 
στην ΕΟΚ.

Σε τηλεφωνική επικοινωνία που είχε χθες η 
«Μ» με τον κ. Σημίτη ο τέως υπουργός Εθνικής 
Οικονομίας δήλωσε ότι δεν επιδιώκει και δεν 
ενδιαφέρεται για τη θέση του Επιτρόπου στην 
ΕΟΚ.
Στην πρώτη ερώτηση της «Μ» ο κ. Σημίτης 
δήλωσε ότι «δεν έχει τεθεί τέτοιο θέμα», να 
αντικαταστήσει δηλαδή τον κ'. Βάρφη. Σε άλλη 
ερώτηση αν παραιτηθεί ο κ. Βάρφης τότε ποιά 
θα είναι η στάση του κ. Σημίτη, απάντησε: Δεν 
θα επεδίωκα αυτή τη θέση. Και σε μια 
τελευταία ερώτηση: Αν αυτή η θέση 
αποτελούσε προσφορά της κυβέρνησης ο κ. 
Σημίτης απάντησε: Δεν ενδιαφέρομαι γι’ αυτή 
τη θέση.

Από την άλλη πλευρά ο κ. Κωστόπουλος 
δήλωσε ότι δεν έχει αντιμετωπισθεί τέτοιο
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θέμα, αντικατάστασης δηλαδή του κ. Βάρφη 
από τον κ. Σημίτη.

Υπενθυμίζεται επίσης ότι ο κ. Βάρφης σε 
δηλώσεις του πριν από λίγες μέρες υποστήριξε 
ότι δεν αντιμετωπίζει πρόβλημα παραίτησης.
Έγκυρες πληροφορίες ωστόσο από 
κυβερνητικές πηγές αναφέρουν ότι πράγματι 
έχει γίνει πρόταση στον κ. Σημίτη να διαδεχθεί 
τον κ. Βάρφη αλλά αυτός έχει αρνηθεί —  
τουλάχιστον ως αυτή τη στιγμή. Και με τη 
δήλωσή του αυτή στη «Μ» διευκρινίζει ότι δεν 
ενδιαφέρεται για τη θέση αυτή.
Αν ο κ. Σημίτης εμμείνει στην άρνησή του τότε

ένα δεύτερο σημαντικό στέλεχος του ΠΑΣΟΚ 
με γενικότερο κύρος και επιρροή στο 
εξωτερικό διακόπτει με πρωτοβουλία του τη 
συνεργασία σε κυβερνητικό επίπεδο με το 
ΠΑΣ0Κ και τοποθετείται οικειοθελώς στην 
εφεδρεία. Όπως είναι γνωστό και ο κ.
Λάζαρης απορρίπτει συστηματικά προτάσεις να 
αναλάβει κυβερνητική θέση προβάλλοντας 
θέσεις (όπως η υιοθέτηση της απλής 
αναλογικής και οι σχέσεις με την Αριστερά) 
που θα άλλαζαν ριζικά την πορεία της 
κυβέρνησης και θα ανέτρεπαν το πολιτικό 
σκηνικό γενικότερα.

Ο Σημίτης την ήμερα της αποχώρησης του 
από το υπουργείο

Βρίζουν Ν.Δ.
και Αριστερά
αλλα θέλουν
και διάλογο

Με επιθέσεις κατά της 
Δεξιάς και της 
Αριστερός, αλλά και 
πρόταση προς τα 
δημοκρατικά (;) κόμματα 
δια διάλογο, 
εμφανίσθηκε στην 
Κόρινθο ο κ.
Σουλαδάκης, μέλος του 
Ε.Γ. του ΠΑΣΟΚ για να 
μιλήσει για την 
ανασυγκρότηση του 
Κινήματος.

Το περιεχόμενο του 
διαλόγου παραμένει 
αδιευκρίνιστο, αφού 
άλλωστε είναι γνωστό 
ότι όλα τα άλλα κόμματα 
έχουν απορρίψει τη 
σχετική πρόταση του 
ΠΑΣΟΚ. Αδιευκρίνιστο 
είναι όμως πλέον και 
προς ποιον απευθύνεται 
η πρόταση, αφού ο κ. 
Σουλαδάκης, ανερχόμενο 
στέλεχος του Ε.Γ. και 
πιστός εκφραστής της 
«γραμμής», για τη Ν.Δ. 
λέει ότι απεργάζεται την 
κοινωνική πόλωση και 
για το κΚΕ και όλη την 
«παραδοσιακή Αριστερά» 
υποστηρίζει ότι 
αναπαράγει το φαύλο 
κύκλο των μετωπικών 
προτάσεων και 
επαναλαμβάνει τα 
τυποποιημένα περί 
δικομματισμού.

Στο τέλος, η πρόταση 
του κ. Σουλαδάκη, όπως 
διευκρινίζει ο ίδιος, 
απευθύνεται στους 
κοινωνικούς φορείς, μια 
συνομιλία του ΠΑΣΟΚ 
απ’ ευθείας με το λαό 
υπεράνω των κομμάτων, 
για να διαμορφωθεί ένα 
νέο μανιφέστο, ένα νέο 
πολιτικό συμβόλαιο...

ιε νέο ανασχημαιιομύ 
■ιάχνει διέξοδο ο λνδρέαο
Ομολογεί όιι δεν 
γίνεται πιστευτός 
και μιλάει για ιην 
αποχώρησή ίου

Τη στιγμή που ο αναπληρών τον κυβερνητικό εκ
πρόσωπο κ. Ρουμπάτη, γεν. γραμματέας Τύπου κ. 
Κωστόπουλος (το Σάββατο) δήλωσε πως δεν υπάρ
χει θέμα ανασχηματισμού, ο πρωθυπουργός είχε 
δώσει συνέντευξη (στο Βήμα της Κυριακής) που έ
λεγε πως μπορεί αν γίνουν «οριακές αλλαγές» 
στην κυβέρνηση. Έτσι όλοι και πάλι περιμένουν 
ανασχηματισμό και τον τοποθετούν στα μέσα Ια
νουάριου (το πιθανότερο) ή στα τέλη, το αργότε
ρο, του μηνάς.

Οι αλλαγές πράγματι θα είναι μάλλον οριακές 
αφού επικράτησε η άποψη ότι εκλογές την άνοι
ξη δεν γίνονται (ενώ τον όκτώβριο - Νοέμβριο ή 
τον Ιανουάριο του 1989 είναι πι
θανές) και επομένως είναι ακόμα 
νωρίς για να σχηματισθεί η προ
εκλογική κυβέρνηση του ΠΑ
ΣΟΚ.

Σχετικά ο κ. Κωστόπουλος δή
λωσε ότι οι εκλογές θα γίνουν 
τον Ιούνιο του 1989 όπως αμετά- 
κλητα έχει αποφασίσει ο πρωθυ
πουργός. Αυτή τη θέση επαλαμ- 
βάνει εμφαντικά και ο ίδιος ο κ.
Παπανδρέου στη συνέντευξή 
του στο Βήμα —  πλην όμως όλοι 
καλά γνωρίζουν πως ο πρωθυ
πουργός δύναται ανά πάσαν 
στιγμή να αλλάξει γνώμη όπως 
έχει πει και ο ίδιος...

Στη συνέντευξή του ο πρωθυ
πουργός αναφέρεται στα εσωτε
ρικά θέματα και λέει χαρακτηρι
στικά για το χρόνο των εκλογών 
απορώντας διότι, όπως σημειώ
νει, δεν τον πιστεύουν:

«Τονίζω όπου βρεθώ και επα-

λαμβάνω στη διαπασών ότι οι ε
κλογές θα γίνουν τον Ιούνιο του 
1989. Παρά ταύτα και όχι μόνον 
γενικά, αλλά ακόμη και μέσα στο 
χώρο τον δικό μας, φαίνεται ότι 
αυτό δεν είναι πιστευτό! Δεν ξέ
ρω πού το στηρίζουν και απλώς 
μπορούσα εδώ να επαναλάβω 
κάτι που έχω πει».

Ο πρωθυπουργός αναφέρει 
σχετικά τις «δυσκολίες» των δύο 
τελευταίων ετών και προσθέτει:

«Νομίζω ότι δεν θα ήμαστε συ
νεπείς προς τη γενικότερη στρα
τηγική μας αν κάναμε εκλογές ό
ταν ακόμη ο ψηφοφόρος, ο Έλ
ληνας πολίτης δεν είναι σε θέση 
να κρίνει αν αυτές οι θυσίες κι 
αυτή η πορεία απέδωσαν. Και θε
ωρώ πράγματι το χρόνο αυτόν 
που μένει, ένα χρόνο που το ΠΑ
ΣΟΚ θα πρέπει να δείξει όσο γί
νεται —  η κυβέρνησή μας να δεί
ξει τη δημιουργικότητά της, το

θάρρος της —  την αποφασιστι- 
κότητά του να πιάσει δύσκολα 
θέματα, θα πηγαίναμε πράγματι 
νωρίς σε εκλογές με αποφάσεις 
για την Αθήνα που είναι δύσπε
πτες; Δεν θα υπήρχε νομίζω κα
μιά λογική στο να δημιουργή
σουμε αρκετές αντιθέσεις, βρα
χυπρόθεσμα, αν πω ότι κάνω αύ
ριο τις εκλογές. Αυτό που λένε 
βέβαια είναι το ενδεχόμενο να 
αιφνιδιάσεις κ.λπ. Εκείνο που 
εγώ ξέρω μέσα μου πάντως είναι 
ότι στους λογαριασμούς που κά
νω εγώ και στα μέτρα που εγκρί
νω ή προωθώ έχω το ’89 υπόψη 
μου, όχι το ’88. Και το λέω αυτό 
διότι σαν να θεωρείται ότι απο
κρύπτω τις πραγματικές μου 
προθέσεις. Δεν τις αποκρύπτω».

Για τις βάσεις και το χειρισμό 
του θέματος ο κ. Παπανδρέου 
λέει ότι θα το «κοιττάξει» χωρίς 
«τρικ», πρόωρες δηλαδή εκλο-

ΟΑνδρέας Παπανδρέου (αριστερά) διαψεύδει ότι υπάρχει «κ 
μεταξύ Ρουμελιώτη'και Τσοβόλα (επάνω)

γές με ανοιχτό το ζήτημα της 
συμφωνίας για τις βάσεις.

Για την κόντρα 
Ρουμελιώτη-  

Τσοδόλα
Ο πρωθυπουργός δέχεται ότι 

υπάρχουν ενδοκυβερνητικές τρι
βές και υπενθυμίζει ότι δεν έχου
με το αποκλειστικό προνόμιο α- 
ναφέροντας τη διαμάχη Σουλτς 
• Ουάινμπεργκερ. Διαψεύδει κα
τηγορηματικά σύγκρουση Ρου
μελιώτη ■ Τσοβόλα και προσθέ
τει:

«Αλλά αν όμως υπάρξει διαφο
ρετική πολιτική, υπάρξει ουσια
στική διαφορά σε πολιτική, τότε 
πρέπει να λυθεί το θέμα με την 
έξοδο κάποιου υπουργού και εΚ 
σοδο κάποιου άλλου. Δεν έχω ό
μως υπόψη μου ανασχηματισμό, 
πρέπει αυτό να το πω. Μπορεί 
κάτι οριακό να συμβεί μέχρι τις 
εκλογές, αλλά δεν βλέπω αυτή 
την ώρα τουλάχιστον κινή
σεις...».

Διευκρινίζει όμως αμέσως με

τά απαντώντας σε ερώτηση για 
ενδεχόμενες βικρές αλλαγές: 

«Οριακά πράγματα μπορεί να 
υπάρξουν, βεβαίως. Αυτή είναι η 
σκέψη μου σήμερα».

Η ώρα της 
αποχώρησης

Και σε ερώτηση ποιοι είναι 
προσωπικά οι στόχοι του κ. Πα
πανδρέου δηλώνει:

«Κοιτάξτε, είναι φυσικό να θέ
λει ένας πολιτικός αρχηγός να 
κερδίζει τις εκλογές. Το μοναδι
κό δικό μου, όμως, μέλημα είναι 
το συμφέρον του τόπου και του 
λαού μας. Και πιστεύω ότι μια 
νέα νίκη μας στις επόμενες εκλο
γές θα εξυπηρετήσει ουσιαστικά 
τα συμφέροντα και τις προσδο
κίες του λαού μας. Όμως, όπως 
έλεγε ο πατέρας μου, στην πολι
τική πρέπει κανείς να καταλαβαί
νει πότε πρέπει να φεύγει. Αυτή 
ακριβώς τη συμβουλή του θα α
κολουθήσω όταν θα έχω ολοκλη
ρώσει την προσφορά και το έργο 
μου σβίν πατρίδα».


